
 
 
 
 
 

3. september 2007 
 
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret: 
1) I hvilket omfang er Landsstyret bekendt med, at salt som tilsætningsstof i mad er skyld i 

hjerteproblemer eller andre sygdomme ? 
 
2) Er Landsstyret bekendt med, at man i Finland og andre nordiske lande har haft kampag-

ner med positive resultater til følge ? 
 
3) Såfremt salts negative virkninger kan dokumenteres, agter Landsstyret i givet fald at lave 

en langtids kampagne eller alternativt at lovgive om synligere mærkning af dagligvarer ? 
 
4) Agter Landsstyret i øvrigt at iværksætte tiltag for at reducere brugen af ingredienset, 

f.eks. ved at implementere det i ”Inuuneritta”-kampagnen? 
(Landstingsmedlem Palle Christiansen, Demokraterne) 

 
 
Begrundelse: 
Jeg finder det velbegrundet hele tiden at forsøge at optimere den forebyggende grønlandske sund-
hedsindsats.  
 
Da udgifterne indenfor sundhedsvæsenet langt overstiger det gennemsnitslige beløb i forhold til an-
dre lande, så mener Demokraterne, at det er værd at forebygge livsstilssygdomme på alle tænkelige 
måder. En af de syndere, som endnu ikke får så meget opmærksomhed er salt.  
 
Demokraterne finder det derfor vigtigt at finde ud af, hvorvidt Landsstyret er klar over problemet og 
hvad Landsstyret i så fald påtænker at gøre. 
 
I langt de fleste tilfælde kan oplysning om farerne ved bestemte former for ingredienser føre til et 
mindre forbrug.  
 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for en svarfrist på ti arbejdsdage dage fra modtagelsen. 
 


